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Presentator Koos van Plateringen 
(45) stopte twee jaar geleden met 
alcohol en zag zijn leven volledig 
veranderen. ‘Van die laveloze 
weekenden, dat wil ik nooit meer.’ 

Tekst Maartje Hoofs 

Fotografie Leon van den Broek

 
Terug in   
de realiteit



In de auto onderweg naar Koos van Plateringen gaat 

de telefoon. ‘Je kunt mijn huis zeker niet vinden?’ Voor 

wie er niet eerder is geweest, blijkt het inderdaad even 

zoeken. Maar het is het meermaals keren op de weg 

waard: Koos woont in een prachtig, recent verbouwd, 

vrijstaand huis in een dorpje bij Breukelen. In de 

tuin loopt een aantal kippen ijverig kakelend rond 

en als Koos de voordeur opent, verdringen zijn twee 

nieuwsgierige honden, de Tollers Jones en Molly, zich in 

de deuropening. Of meer mensen even moeten zoeken, 

is de vraag. ‘Ja, maar jij doet er wel langer over dan de 

gemiddelde persoon.’ Het is maandagochtend en Koos 

van Plateringen is al scherp. ‘Wil je koffie?’ Hij wacht het 

antwoord niet af. ‘Koffie is mijn nieuwe verslaving’, zegt 

hij spottend. 

Toen we jou benaderden voor dit interview twijfelde 
je of je mee wilde werken. Waarom was dat? 
‘Omdat ik graag vooruitkijk. Alles wat gebeurd is toen ik 

nog dronk hoort bij me, maar het is niet meer wie ik ben. 

Bovendien wil ik niet dat het verhaal aan mij gaat kleven. 

Zo van: daar heb je Koos weer met zijn alcoholprobleem. 

Aan de andere kant wil ik er niet voor weglopen en 

als iemand steun heeft aan mijn verhaal, dan is dit 

interview wat mij betreft geslaagd. Waar ik geen zin in 

heb, is blijven herhalen waarom ik ooit ben gaan drinken. 

Of wat er eventueel in mijn jeugd is gebeurd en hoe ik 

dat geïnterpreteerd heb en de ellende die ik veroorzaakt 

heb. Dat is een verteld verhaal. De positieve kanten 

van mijn herstel zijn veel meer op de voorgrond dan de 

ellendige kanten. In mijn prille herstel voelde ik veel 

onbegrip, boosheid en verdriet, vooral naar mezelf toe. 

Inmiddels pluk ik er de vruchten van.’

Waar merk je het aan? 
‘De roes van alcohol zorgt voor een filter, die is weg. 

Daardoor voel, zie, hoor en ervaar ik meer. Het zijn extra 

dimensies. Ik had alcohol niet nodig om te functioneren 

en kon doordeweeks heel gestructureerd leven. Maar in 

het weekend moest ik los. Daardoor was ik er altijd mee 

bezig: die onrust tot wanneer het weer mocht. Op de dag 

dat ik mocht drinken, kwam de grote ontlading. Na zo’n 

weekend moest ik daar weer van bijkomen. Het gevolg 

was dat ik nooit 100 procent in de realiteit leefde en 

nooit helemaal present was. Gedachten en gevoelens kon 

ik daardoor negeren. Ik ben, net als meer mensen met 

een verslaving, erg gevoelig voor prikkels. Die prikkels 

waren soms te veel, drinken bood dan enige rust. Die 

laveloze weekenden, dat wil ik nooit meer.’ 

Wat bedoel je met extra dimensies?
‘In muziek die ik al jaren luister, hoor ik ineens andere 

dingen. Als ik met de honden in de natuur loop, loop ik 

daar volledig in het nu. Mijn kinderlijke enthousiasme 

is ook weer terug. Het spannende gevoel dat je hebt 

als je naar de Efteling gaat, dát enthousiasme. Aan de 

andere kant komen emoties als stress, ontevredenheid en 

boosheid ook harder binnen.’ 

Hoe ervaar je in het dagelijks leven dat emoties 
harder binnenkomen?
‘Ik heb net voor het eerst een eigen programma (De 

dag van je leven, red.) gemaakt en daar komt de nodige 

stress en spanning bij kijken. Heb ik de juiste keuzes 

gemaakt, is dit leuk genoeg, komt het wel goed? Voordat 

je het weet sta je stijf van die gevoelens. Voorheen had 

dat me helemaal opgevreten. Tegenwoordig doe ik aan 

mindfulness, ik heb van die appjes op mijn telefoon, 

waardoor ik loskom van mijn gedachten.’ 

Wat is het grootste verschil tussen de Koos van toen 
en die van nu?
‘Ik ben rustiger, maar natuurlijk ook ouder geworden. Vijf 

jaar geleden had ik niet op deze plek kunnen wonen, toen 

woonde ik midden in Amsterdam. Dat had misschien 

nog een andere reden: in Amsterdam is er altijd ergens 

een mogelijkheid om door het lint te gaan. Daarnaast 

ben ik aardiger geworden, voor mezelf en voor anderen. 

Voorheen kon ik ontevreden zijn en heel kritisch. Dat 

ben ik nog steeds, maar ik kan veel beter accepteren dat 

dingen zijn zoals ze zijn. In de kliniek zeiden ze: ‘Genoeg 

is ook oké, Koos.’ Hoezo? Ik leef maar één keer, het moet 

op mijn allerbest, dacht ik. Het was voortdurend zoeken 

naar extremen, in alle opzichten. Alles moest in de 

overtreffende trap en dus totaal naar de klote. Als ik nu 

naar een verjaardag ga, ga ik naar een verjaardag en niet 

zuipen. Ik ging naar elke gelegenheid om maar te kunnen 

zuipen. Zo kon ik in de meest troosteloze kroeg een hele 

leuke avond hebben. Het maakte ook niet uit hoe een 

drankje smaakte, als ik er maar dronken van werd. Nu 

ervaar ik hoe de avond is en heb ik een leuke tijd in een 

restaurant zonder dat er drank in moet.’ 
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Is het een hernieuwde kennismaking met mensen 
en dingen?
‘Ja, en dat is soms best erg. Ik kom al vijf jaar bij mensen 

over de vloer, maar leer ze nu pas kennen. Toen ik me 

dat realiseerde, schrok ik. Maar ik was er ook blij mee, 

want wát een verschil. Sinds ik niet meer drink, maak 

ik ook keuzes. Als ik iets niet leuk vind, is iets niet leuk. 

Het wordt niet leuker als ik veel ga drinken, zoals ik dat 

eerst altijd deed. In de kliniek kwam ik erachter dat ik 

volledig op alcohol gericht was. Als ik een restaurant 

binnenkwam, keek ik eerst naar wie wat dronk, uit welke 

glazen en welk merk het was. Het zat onbewust in mijn 

systeem: hoe ziet dat glas wijn eruit, hebben ze bier op 

de tap, hoe vol is dat glas wijn? Het is te vergelijken met 

roken. Voordat ik daarmee stopte, was ik er constant mee 

bezig. Wanneer ga ik roken, heb ik nog sigaretten, waar 

is de aansteker, kan ik hier roken, wie rookt er nog meer? 

Altijd onrust.’ 

Je bent ruim anderhalf jaar in herstel. Hoe kijk je nu 
naar alcohol?
‘Ik ben niet anti-alcohol en als ik er normaal mee om zou 

kunnen gaan, zou ik graag een glaasje wijn bij het eten 

drinken. Maar ik kan en wil dat dus niet meer. Al zou ik 

maar twee glazen wijn drinken, dat merk ik de volgende 

dag meteen. Want als het eenmaal in je lijf zit, slaap je 

slechter en je krijgt bovendien een hoop suiker binnen. 

Vroeger was een wijnarrangement het beste dat me kon 

overkomen: ik dronk veel en alles door elkaar. Nu wil ik 

niet meer sociaal kunnen drinken, dat lamlendige gevoel 

wil ik echt niet meer. Trouwens, die verheerlijking van 

wijn en hoe dat aan tafel wordt gepresenteerd, dat slaat 

natuurlijk helemaal nergens op. Het is iets heel slechts in 

een mooie verpakking. Er zit nog steeds een stemmetje in 

mijn hoofd dat zegt: ‘Neem ook een glaasje’ of ‘Wat zou er 

gebeuren als?’ Die stem klinkt gaandeweg wel een stuk 

zachter.’ 

Heb je meer compassie voor jezelf en die stem?
‘Die stem is niet wie ík ben. Het is een gedachte die 

me van het pad probeert te brengen. Ik realiseer me 

inmiddels dat ik het leven kan leiden dat ik zelf wil en 

dat ik niet hoef toe te geven aan stemmen of gedachten. 

Je kunt als persoon los zijn van wat je in je hoofd denkt 

en hoort.’ 

Wanneer besloot je naar een kliniek te gaan?
‘Het was mijn eigen keus om te stoppen met drinken. Het 

liep gewoon uit de hand. Dat wist ik al best lang, maar 

ik had de laatste zet nodig. Een leven leiden zonder af en 

toe dronken te zijn? Ik kon het me niet voorstellen. Ik heb 

heel lang gedacht dat iedereen heel vaak dronken werd. 

Op festivals of in de kroeg zijn inderdaad veel mensen 

dronken, maar ook heel veel mensen niet. Mijn realiteit 

was anders.’ 

Wat wist je over verslaving voordat je je liet 
behandelen?
‘Vanwege mijn werk bij Shownieuws kende ik mensen 

die ermee kampten. Ik deed interviews met deskundigen 

van SolutionS over sterren met een verslaving. Ergens 

dacht ik toen al: als ik zelf hulp nodig heb, ga ik hier 

naartoe. In mijn kring wordt veel gedronken en dat is nog 

steeds heel normaal. Er wordt vaak gezegd: ‘Ja, logisch 

hè, in die tv-wereld!’ Maar het heeft niks met media te 

maken. Er zijn IC-artsen die verslaafd zijn, het komt in 

alle sectoren voor. Omdat ik alleen in het weekend dronk, 

was ik zo eigenwijs om te denken dat ik een probleem 

had en misschien geen verslaving. In de kliniek kwam ik 

erachter dat het probleem veel groter was dan ik dacht. 

Het had ook een veel grotere impact op mijn leven.’ 

Lachend: ‘Ik heb het altijd een beetje ontkend.’ 

Vind je het lastig om uit te spreken dat je een versla-
ving hebt?
‘Tijdens mijn behandeling, drie maanden ambulant, heb 

ik tussen schrijnende gevallen gezeten. Situaties waarvan 

ik dacht: wat is dit heftig. Zo’n probleem heb ik écht niet.’ 

Of nog niet?
‘Dat had gekund. Er zaten mensen in de kliniek die hun 

leven kapot hebben gemaakt, die geen baan en huis meer 
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‘Nu kan ik 
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hadden en half tegen hun zin in zo’n praatgroep zaten. 

Misschien omdat ze van anderen moesten en niet per 

se van zichzelf. De urgentie om zich te laten behandelen 

ontbrak volledig. Ik zag ook mensen die totaal niet 

wisten waar ze staan in het leven en die overvallen zijn 

door hun verslaving. Ik had eerder door een persoonlijke 

ontwikkelingscursus veel zelfonderzoek gedaan en wist 

daardoor waar ik vandaan kwam en waarom ik dronk. 

Voor mijn gevoel was ik daardoor een paar stappen 

verder. Het enige dat ik niet meer moest doen, was 

drinken en daar had ik hulp bij nodig.’ 

Wat is je het meest bijgebleven van je behandeling? 
‘Dat verslaving een ziekte is en dat de schuld 

buiten mezelf ligt. Vooraf is het hele traject met me 

doorgenomen. Daardoor wist ik precies in welke fase 

van herstel ik zat, daar heb ik me erg aan vastgehouden. 

Na een maand dacht ik dat ik er was en dat ik geen hulp 

meer nodig had. Drie maanden daarna schoot ik in een 

depressie. Wat ís dit, dacht ik. Wat een kutleven. Ik nam 

me voor om sowieso één jaar vol te maken, want ik wilde 

weten hoe het is aan de andere kant, zonder alcohol. Nu 

kan ik zeggen: het is echt leuker. Het komt allemaal niet 

vanzelf, maar heb er vertrouwen in dat het goedkomt. 

Het is heftig, je komt jezelf heel erg tegen en misschien 

val je terug, maar uiteindelijk word je er echt een 

gelukkiger en leuker mens van.’ 

Welke rol heeft jouw man Ton gespeeld?
‘Een ontzettend grote rol. Ton heeft er ook het meeste 

verdriet van gehad, omdat hij het dichtst bij mij staat. 

Hij is ook degene die mij met mijn probleem confron-

teerde en zei dat het moest stoppen. Ons huwelijk was 

anders niet goed afgelopen. Hij was ook bij het afron-

dingsgesprek van mijn behandeling, dat was bijzonder 

maar ook emotioneel. Ton heeft altijd de goedheid in mij 

gezien. Ik was een dronken duivel, maar hij zag Koos. Als 

we nu samen ergens naartoe gaan, hoeft hij niet meer te 

denken: O, god als het maar goed gaat. Als we visite krij-

gen, bemoei ik me niet met de drank. Dat hebben we, op 

aanraden van de kliniek, afgesproken. Ik moet geen wijn 

kopen of het aan onze gasten schenken, dat veroorzaakt 

een behoefte en dat is niet handig.’ 

Zijn je persoonlijke en professionele ambities 
veranderd sinds je in herstel bent?
‘Qua werk is mijn eigen programma het nieuwe 

uitgangspunt. Dat programma had ik een jaar geleden 

niet kunnen maken. Privé vind ik het gezinsleven steeds 

belangrijker: het thuis fijn hebben met Ton en zijn twee 

zoons. Ik vind het heerlijk als die jongens hier zijn. We 

doen leuke dingen samen en praten over waar zij zich 

mee bezighouden. Ik kan nu zijn met wat er is, dat is 

lekker. En als ik het tóch anders wil, kan ik er zelf voor 

kiezen om het helemaal anders te doen.’ 

5 vragen die niemand durft 
te stellen:

Waar rust een groter stigma op: op verslaving of op 
homoseksualiteit?
‘Lastige vraag. Verslaving wordt vaak neergezet als een 
keuze, terwijl het vaststaat dat het een ziekte is. Mensen 
met andere ziekten worden geholpen, daar wordt alles 
voor gedaan. Iemand met een verslaving is een sukkel of 
loser. Er zou meer begrip voor moeten zijn. Mensen die 
homoseksualiteit als ziekte zien, zijn gewoon gek.’ 

Vind je jezelf goed in je vak?
‘Dat zal ik nooit van mezelf zeggen, maar blijkbaar ben 
ik te vertrouwen en dat levert mooie gesprekken op. Ik 
ben misschien niet degene die grote scoops binnenhaalt, 
maar vervolgens praten sterren wel in vertrouwen met 
mij over hun scheiding. Dat vind ik belangrijker dan een 
sensationele scoop.’ 

Word je als presentator van een showbizzprogramma 
wel voldoende serieus genomen?
‘Misschien door sommige mensen niet. Ik ben er bij 
Shownieuws ooit ingerold en het interviewen werkte goed. 
Maar het is fijn dat ik in mijn eigen programma meer ruimte 
krijg voor langere gesprekken en kan laten zien dat ik dat 
ook kan.’ 

Interviewen of geïnterviewd worden?
‘Inmiddels ben ik eraan gewend om geïnterviewd te 
worden. In het begin vond ik het lastig, omdat ik dan geen 
controle heb. Ik kan het iets meer loslaten, maar ik wil het 
liefst dat het gaat zoals ik het wil.’ 

Als morgen niemand meer geïnteresseerd is in Koos 
van Plateringen dan…
‘Ja, hallo: dan is mijn man nog geïnteresseerd in mij! 
Ik begin dan gewoon een uitlaatservice. Mijn geluk 
hangt niet meer af van succesvol zijn op televisie. Maar 
programma’s maken vind ik wel het leukste dat er is.’ 

Bio 
Koos van Plateringen (Harderwijk, 
15 april 1974) studeerde 
communicatie en werkt sinds 
2004 bij het SBS-6 programma 
Shownieuws. Eerst achter de 
schermen en sinds 2009 als 
presentator. In maart 2019 
presenteerde hij voor het eerst 
een eigen programma: De dag 
van je leven. Eerder deed hij mee 
aan Expeditie Robinson (2016), 
Dance Dance Dance (2017) en De 
slimste mens (2018). Koos is sinds 
2015 getrouwd met Ton Keunen 
(50), eigenaar van een coaching- 
en trainingsbedrijf. 


